

Arter og Naturbeskyttelse  
Ref. ALARS  
Den 26. april 2024  
J.nr. 2023-23820

## Beslutningsreferat fra mødet i den Nationale Hjortevildtgruppe

---

### Deltagere

- Jan Eriksen, formand
- Claus Lind Christensen, Danmarks Jægerforbund
- Peter Busck, Dansk Skovforening
- Henrik Bertelsen, Landbrug & Fødevarer
- Anders Larsen, Miljøstyrelsen, sekretær
- Flemming Torp, Friluftsrådet
- Louise Villumsen, Danmarks Naturfredningsforening
- Maria Vang Johansen, Dyrenes Beskyttelse

**Tid:** Fredag den 26. april 2024

**Sted:** TEAMS møde 8-30-10.00

### Dagsordenspunkter

- Siden sidst
- Bordet rundt om hjortevildtdøgnet
- Drøftelse af udkast til protokol fra DCE
- Refleksioner over virkemidler på baggrund af;
- Tilbagemeldingerne fra de regionale hjortevildtgrupper før HVD24 (se Bilag1) samt
- Drøftelserne på HVD24 (se udkast protokol)
- Drøftelse af kommunikation
- Videre proces, herunder næste møde med drøftelse af
- Dataindsamling, Organisering, Uddannelse samt HVD25
- Eventuelt

## Referat

### **Ad Siden sidst**

Der var en kort drøftelse af punktet, herunder oplyste sekretæren at bekendtgørelsen med forslag til nye jagttider er i høring.

### **Ad Bordet rundt om hjortevildtdøgnet**

Der var en kort drøftelse af punktet uden beslutninger.

### **Ad Drøftelse af udkast til protokol fra DCE**

Der var en kort drøftelse af punktet. Der var enighed om at protokollen skal afspejle det sagte og det gjorde på mødet, uden vurderinger eller prioriteringer fra 3. part. Konkrete punkter fremsendes til sekretæren, hvis der findes eksempler i materialet på 3. parts vurderinger. Disse forelægges herefter for DCE.

Det aftales,

- At Henrik Bertelsen, Claus Lind samt Peter Busck forholder sig specifikt til gengivelserne af deres respektive skriftlige opsamling fra HVD24, - således at der ikke er misforståelser heri. Ønsker om justering fremsendes til sekretæren.
- At DCE anmodes om at udarbejde en sammenstilling, hvor gruppernes forslag til virkemidler, m.v., er oplyst i en overskuelig figur med de respektive foreslåede virkemidler. Dette bør gennemgås af formand og sek. forud for udsendelse.
- At DCE i indledningen til protokollen bedes beskrive, at den ikke afspejler nogen beslutninger eller DCE holdninger.

### **Refleksioner over virkemidler.....**

Det aftales, at Jan og sekretæren søger at få sammenstillingen klar til NHG medio maj måned (afhænger af DCE). På baggrund af sammenstillingen søges der evt. efterfølgende udarbejdet et egentligt virkemiddelkatalog, indeholdende en oversigt over fordele og ulemper over de enkelte foreslåede virkemidler.

Under punktet var der en kort drøftelse af samforvaltning som et af virkemidlerne. Det aftales, at sekretæren forsøger at gå videre, med at arrangere en tur til Sverige i sensommeren, for at se eksempler på samforvaltning i praksis.

### **Drøftelse af kommunikation**

Der var en kort drøftelse af punktet og der var enighed om at fortsætte drøftelserne på kommende møde i VFR. Det aftales, at formanden og sekretæren forbereder et udkast til kommunikationsplan, herunder med milepæle for inddragelse af de regionale grupper, m.v. Planen drøftes på næste møde i NHG den 3. juni.

### **Videre proces.....**

Det aftales, at der på næste møde i NHG den 3. juni tages udgangspunkt i nedenstående mødematerialer;

- Nyt udkast til problemformulering samt opdateret udkast til målhierarki
- Sammenstilling af hjortevildtdøgnet udarbejdet af DCE.
- En overordnet projektplan med milepæle for produkter, under hensyntagen til at processen er adaptiv/dynamisk.
- En kommunikationsplan.

### **Ad eventuelt**

Der var ingen beslutninger under eventuelt.